



115學年度第1學期修業流程

選任 指導教授

學術倫理 課程

1. 請於1/1~1/25 或 6/1~7/25 研究生指導教授系統開放期間，完成論文題目暨指導教授提報，未完成者不得申請學位考試。
2. 通過學術倫理教育課程，未通過者不得申請學位考試。

博一

修課

1. 一年級每學期不得少於 4 學分，不得多於 18 學分。
2. 博生必選工程科技英文寫作與簡報(一)或(二)，且不予計入畢業學分，109學年度起入學博生未通過者不得申請學位考試。
3. 各領域博士生（除防災外）請務必選修該領域核心選修科目 6 學分（含）以上。
4. 防災領域博士生則須選修 12 學分（含）以上核心選修科目及 3 學分專業核心實驗課程。

博二

資格考試

1. 博二開始可申請參加博士資格考試。
2. 資格考試每年分兩梯次於寒、暑假期間辦理。
3. 本所博士生資格考試必須通過二科，每科報考次數不限。
4. 本所博士生須於入學後五年內（休學期間不計）通過資格考試二科。
5. 各領域資格考試及替代方案規定不同，適用之規範以本所修業及學位考試細則為準。

博三~博七

學位考試

1. 本所博士生於申請博士學位考試前須修滿規定學分並通過博士學位候選人資格考核，且於SCI、SCIE、SSCI或EI之期刊發表至少2篇以上論文(其中一篇須為SCI、SCIE或SSCI)，學生須為第一作者且指導教授為第二作者(或指導教授為第一作者，學生為第二作者)身分共同掛名發表之。各領域期刊發表規定不同，以本所修業及學位考試細則為準。
2. 申請作業
 - 申請時間：上學期至11月15日
下學期至 4月15日
 - 口試截止日：上學期1月31日止
下學期7月31日止
 - 檢附資料：
 - (1) 本所博士論文考試申請書
 - (2) 學位考試申請書
 - (3) 碩博士學位考試申請審核表
 - (4) 博士生候選人證明
 - (5) 期刊論文審核表
 - (6) 學位論文初稿一份
 - (7) 歷年成績單一份
3. 本所博士學位考試委員為五至九人，其中校外委員須達全部委員之三分之一（含），聘用副教授或校外人士須經由各領域系務會議審查通過。

辦理

離校手續

- 上傳論文電子檔至圖書館，核可後繳交論文紙本 3 冊。
(請使用黃色雲彩紙並且膠裝)

取得

博士學位

- 修業年限以二至七年為限，在職進修研究生因特殊需求，得酌予延其修業年限，以一年為限。



Stages of the PhD journey of Academic Year 115

Advisor

AREEC

1. Please complete the **dissertation title and the advisor's submission** on the system from 1 January to 25 January or 1 June to 25 July.
2. Pass the **Academic Research Ethics Education Course** to apply Thesis Examination.
3. Students who have not completed the above-mentioned matters may not apply for a degree examination.

First Year

Course Selection

1. Ph.D. students should take at least 4 credits and no more than 18 credits per semester in the first year.
2. Technical Writing and Presentation in English courses are the required Elective Course and would not be included in graduation credits.
3. Ph.D. students should finish at least 6 credits of Professional Core Electives in your own field.
4. Ph.D. students in Disaster Prevention and Environmental Resources field should take at least 12 credits of Professional Core Electives and 3 credits of Professional Core Experimental Curriculum.

Second Year

Qualification Examination

1. Students can apply for the qualification examination since the second grade.
2. Students must pass qualifying examination within five years after enrollment. (excluding the period of suspension)
3. The rules of qualification examination and alternative plans in various fields shall base on our Engineering Science and Technology Course and Thesis Examination Regulations.

Third~Seventh Year

Graduation Requirements

1. Completion of at least 2 **papers to be accepted in SCI, SCIE, or SSCI** journals, each paper is limited to one of the following scenarios:
(i) **First Author: The Student** (Supervising and co-supervising professors' order is not considered)
(ii) **First Author: The Advisor, Second Author: The Student** (Co-supervising professors' order is not considered)
2. Application Process
 - **Application Periods :**
First semester to Nov 15
Second semester to Apr 15
 - **Submission Forms :**
 - (1) Thesis Examination Application Form (For School and Department)
 - (2) Thesis Review Application Form
 - (3) Advancement to Candidate Certificate of Approval
 - (4) Journal Paper Application Form
 - (5) First Draft of the Thesis
 - (6) Transcript of Academic Record
 - **Oral defense Deadlines :**
First semester to Jan 31
Second semester to Jul 31
3. There are five to nine doctoral examination committees in our department. Among them, the external committees must reach one- third(inclusive) of all the members.

School Leaving

Processes

- Upload the electronic thesis to the library. After approval ,print **three** hard copy.
(Please use yellow marbled paper (雲彩紙) and perfect binding(膠裝).)

Complete

Ph.D. Degree

- The year of study is limited to 2 to 7 years.
Due to the special needs, on-the-job training student may allow extending their years of study up to one year.